
بهـره بـرداری از بازسـازی سـالن
مرحـوم سـید حـاتمی و تجلیـل هـای

حاشیه ساز
باز سازی سالن تمرینی مرحوم میر عباس سید حاتمی به پایان رسید
و طی مراسمی با حضور مسؤولین برای استفاده در راستای پبشرفت
کشتی و پرورش استعدادهای جوانان منطقه مورد بهره برداری قرار

گرفت.

حضور گوش شکسته هایی که جوانی خود را در راه سرافرازی این رشته
تلف کرده  و برای کشتی اردبیل سرمایه ای عظیم و آبرویی بزرگ به
شمار می روند در مراسم افتتاح این سالن چشمگیر و قابل توجه

بود.

حضوریادگار مرحوم میر عباس سید حاتمی در مراسم یکی دیگر از
نقاط قابل ذکر می تواند باشد.

ورزش اردبیل نمی تواند چهره های خدمتگزاری چون مرحوم میر عباس
سید حاتمی را فراموش کند. آن مرحوم انسانی بزرگوار ، ورزشکاری
مصمم، متعهد و عاشق خدمت به نظام و انقلاب و جامعه ورزش بود.
مرحوم سید حاتمی زندگی خود را با ورزش گره زده بود و در نهایت

در راه ورزش نیز جان به جان آفرین تسلیم کرد.

مرحوم سید حاتمی همیشه در انجام امور محوله کوشا و ساعی بود و
در این راه با در نظر گرفتن حق و حقیقت سعی در اجرای عدالت
داشت. او به عنوان یک داور بین المللی کشتی با قضاوت های بی
نقص و عاری از هرگونه ایراد و حرف و حدیث نامی نیک و به
یادماندنی از خود در تاریخ کشتی کشور به یادگار گذاشته است.

نامگذاری قدیمی ترین سالن کشتی استان به نام این انسان فراموش
نشـدنی کـاری در خـور تحسـین و بازسـازی آن بـه شکلـی مطلـوب و
آبرومندانه اقدامی مناسب و حضور یادگارش در مراسم بهره برداری
از سالن نشان از قدر شناسی جامعه ورزش و کشتی استان محسوب می

شود.

موضعگیری های جانبدارانه
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بعد از اعلام تاریخ بهره برداری از سالن بازسازی شده مرحوم سید
حاتمی در فضای مجازی برخوردهای متفاوتی با این امر مشاهده
گردید. هر فرد و گروهی بدون در نظر گرفتن واقعیت ها از فرصت به
دست آمده برای کوبیدن برخی ها و تعریف و تمجید از بعضی ها و در
نهایت بهره برداری به نفع خود ، باند و گروه وابسته پرداختند و
کمتر به موضوع مهمی چون بازسازی این فضا در کم ترین زمان ممکن

و به بهره برداری رساندن آن اشاره کردند

این که چه کسانی در انجام مطلوب این کار دخیل بوده و در به ثمر
رسیدن آن تلاش کرده اند برای ورزشی ها در گام اول چندان مهم و
قابل توجه نبوده و نمی تواند باشد . کسانی که در این راه کار
مثبت انجام داده و نقشی هرچند کوچک در تحقق بازسازی  داشته اند
نباید به آفرین و بارک اله و تمجید من و امثال من چشم بدوزند .

آنها با انجام وظیفه و تبدیل یک فضای نامطلوب به محلی برای نفس
کشیدن باید در پیشگاه وجدان خود و ذات احدیت احساس آرامش
نمایند. تعریف و تمجید و یا تخریب و زیر سؤال بردن من و امثال
من نمی تواند در پرونده اصلی عملکردها که قاضی آن پروردگار

بزرگ و توانا است کوچکترین اثری داشته باشد.

برای جامعه ورزش مهم ترین مساله بهسازی فضاها و اماکن ورزشی و
دست یافتن به استانداردهای جهانی و کشوری است ومسؤولینی که در
این راه گام بر می دارند منشاء خیر و برکت برای ورزش منطقه می
باشند و در نزد اهالی ورزش عزیزند و یاد و خاطره شان ماندگار.

کسانی که عمری را در ورزش و کشتی اردبیل سپری کرده اند با حال
و هوا و وضعیت سالن تمرینی مرحوم میر عباس سید حاتمی کاملا آشنا
بودند. وضعیت سرویس های بهداشتی و حمام، رختکن و تشک ها و فضای
داخلی محل تمرین بسیار نامطلوب و در یک جمله غیر قابل تحمل
بود. همت مسؤولین برای بازسازی آن و تسریع در به سامان رساندن
عملیات بازسازی کاملا ستودنی و ناشی از درک اهمیت موضوع بوده

است.

در بررسی نظرها و موضعگیری های حساب شده و هدف دار کسی به نقش
هیات کشتی استان در این ارتباط اشاره ای نکرد و به نظر می رسد
که چون در بسیاری از موارد طرح مساله سالن به امری برای تسویه
حساب های آنچنانی تبدیل شده بود ،هیات کشتی استان و نقش عوامل

آن در بازسازی مجموعه به طور کلی نادیده گرفته شد.



جامعه ورزش استان امیدوار است که فضاهای ورزشی منطقه در سایه
توجه و عنایت مسؤولین و با همیاری باد آب و آتش هر روز گامی به
جلو در راه استاندارد سازی بردارد و بدون شک مردم آنقدر آگاه
هستند و هوشیار که می دانند چه کسانی و چه ارگان ها و نهادهایی

در این راه می توانند مثمر ثمر باشند .

تجلیل های حاشیه دار

مراسم برگزار شده علی رغم برخورداری از نقاط مثبت و شیرین و
دلچسب از نقاط منفی قابل ذکری نیز برخوردار بود. در ورزش
اردبیل بحث تجلیل و چگونگی آن هنوز نهادینه نشده  و راه و روش
اصولی بر آن حاکم نشده است. در بسیاری از موارد مشاهده می شود
که تجلیل فقط و فقط به گروه و اشخاص خاصی تعلق گرفته و به

عبارتی تجلیل های تکراری مساله ساز می شود.

در کشتی افراد زیادی هستند که مستحق تجلیل در چنین مراسمی
هستند. چرا برای این کار برنامه ای خاص و اصولی در نظر گرفته
نمی شود و چرا تا حرفی از تجلیل به میان می آید گاها به سراغ

موارد تکراری می روند.

هیچکس نمی تواند منکر زحمات ، بزرگواری، تلاش و صفات پهلوانی
عزیزانی چون حاج احمد حبیبی و حاج رسول نصراله زاده باشد.
تاریخ کشتی اردبیل در مورد این اشخاص که به کشتی خدمت کرده و
در مقطعی از تاریخ، زندگی خود را برای پیشرفت و بهبود اوضاع آن
سپری کرده اند همیشه به نیکی یاد نموده و نام آنها زینت بخش
صفحات قطور تاریخ کشتی اردبیل خواهد بود ولی در کنار آنها نیز
هسستند افرادی که باید در چنین مراسمی دلاوری ها، خدمات، از خود
گذشتگی ها و قهرمانی های آنها به نسل جوان و امروزی معرفی شوند
و از سال ها تلاش آنها تجلیل گردد. نسل جوان ما در کنار حبیبی
ها و نصراله زاده ها باید با چهره هایی چون شفیع پارسی، ناهید
عباسی، ناصر احمدی ، جابر پارسی، صابر اروجعلی زاده و… آشنا
بشوند. چرا نباید در چنین فرصت های به دست آمده از افرادی چون
شفیع پارسی که در مقطعی از دوران کشتی این دیار یاری مطمئن ،
قابل اعتماد و دوست داشتنی برای کشتی بود تجلیل نشود و با بیان
گوشه ای از خاطرات آن روزهای خوش گذشته در جوانان امروزی
انگیزه های لازم ایجاد نگردد. ناصر احمدی ها، ناهید عباسی ها،
صابر اروجعلی زاده ها و دهها و دهها چهره دیگر و بالاتر از همه
بزرگمردانی چون علی ابیشوند ها، آذین فرها و اسدی بقال ها برای



کشتی ما نعمت بزرگی هستند و وظیفه ماست که با یاد کردن از این
چهره ها در مناسبت های مختلف شکر این نعمت ها راجا آوریم.

گذشته کشتی و نتایج به دست آمده در آن در طول سال های حیات این
رشته به روشنی چهره خدمتگزاران را معرفی و آنها را از کسانی که
تیشه به ریشه این ورزش زده اند جدا می سازد. پس بجا خواهد بود
که هیات کشتی استان بحث تجلیل از پیشکسوتان و نام آوران و
زحمتکشان را به نحوی برنامه ریزی نماید که از تکراری شدن تجلیل

ها جلوگیری کنند.

و در نهایت از همه کسانی که در بازسازی این سالن و دیگر اماکن
ورزشی این دیار زحمت کشیده اند  و نقشی داشته اند و به قول
برخی از آقایان از کمیته برنامه ریزی شهرستان، کارشناسان اینجا
و آنجا ، فرماندار اردبیل، اداره ورزش و جوانان شهرستان، اداره
کل ورزش و جوانان، هیات کشتی استان و خلاصه از همه آنهایی که در
این راه زحمتی هر چند کوچک و کوچک متحمل شده اند، قدردانی می
شود. در این مورد نامی از کسی و مسؤولی نمی بریم چرا که ممکن
است برخی از اسامی به مذاق برخی ها خوش نیاید و دوباره بساط

تهمت زنی و مارک زدن را پهن بکنند . والسلام


